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Protokół z LXIX sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 27 grudnia 2023 roku 

Protokół Nr LXIX/2023 

Z Sesji Rady Powiatu z dnia 27 grudnia 2023 roku 

Posiedzeniu Przewodniczył – Marek Ciąpała – Przewodniczący Rady Powiatu 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie – 10:00 

Zakończono o godzinie – 13:37 

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu kutnowskiego na 2024 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

c) odczytanie opinii komisji stałych Rady Powiatu a w szczególności ostatecznej opinii 

komisji właściwej do spraw budżetu o projekcie uchwały budżetowej, 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w opiniach 

komisji stałych, 

e) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały 

budżetowej, 

f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kutnowskiego na lata 2024 -2040, 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wprowadzenie zmian w budżecie powiatu na 2023 rok, 

b) zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kutnowskiego na lata 2023-2040, 

c) przekazania Gminie Nowe Ostrowy zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową 

Nr 2183E, 

d) wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 3 lat części nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Kutnowskiego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu kutnowskiego za rok szkolny 

2022/2023, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów zewnętrznych z uwzględnieniem 

działań podejmowanych przez szkoły nakierowanych na kształcenie uczniów ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi oraz nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez kuratora 

oświaty. 

6. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

7. Informacja Starosty Kutnowskiego o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 
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Protokół z LXIX sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 27 grudnia 2023 roku 

00:10:17 – 00:10:26 

Marek Ciąpała: 

Szanowni Państwo, uczcijmy minutą ciszy Radnego ŚP. Jacka Gasika. 

Punkt 1 

00:10:58 – 00:17:56 

Marek Ciąpała: 

Otwieram obrady LXIX sesji Rady Powiatu Kutnowskiego. Serdecznie witam Państwa Radnych. Witam 

Zarząd Powiatu wraz ze Starostą Kutnowskim Danielem Kowalikiem. Witam pracowników Starostwa 

oraz zaproszonych gości - Panią Janinę Barbarę Sokołowską, poetkę z mężem. Witam Redaktora 

Naczelnego „Powiatowego Życia Kutna” - Andrzeja Stelmaszewskiego. Na 21 radnych biorących 

udział w sesji, obecnych jest 16 radnych. Tym samym stwierdzam prawomocność obrad.  

Szanowni Państwo, na dzisiejszej sesji będzie miało miejsce szczególne wydarzenie - uhonorowanie  

Janiny Barbary Sokołowskiej medalem zasłużonej dla powiatu kutnowskiego. Na początku 

przedstawię Państwu wniosek. 

(Przewodniczący odczytuje wniosek oraz akt nadania, które stanowią załączniki do protokołu.) 

00:17:57 – 00:25:23 

(Starosta wręcza uhonorowanej medal i Janina Barbara Sokołowska przemawia.) 

00:25:42 – 00:25:44 

Marek Ciąpała: 

Zarządzam 5 minut przerwy. 

Punkt 2 

00:34:56 – 00:35:19 

Marek Ciąpała: 

Wznawiam obrady po przerwie. Przechodzimy do realizacji punktu 2. Jest to podjęcie uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu powiatu kutnowskiego na 2024 rok. Projekt uchwały otrzymali Państwo 

z materiałami na sesję. Projekt uchwały był omawiany na komisjach wraz z autopoprawką. 

Punkt 2a 

00:35:19 – 00:35:32 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2a. Jest to przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z 

uzasadnieniem. Proszę Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

00:35:33 – 00:43:00 

Jolanta Skowrońska: 
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Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 27 grudnia 2023 roku 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

kutnowskiego na 2024 rok wraz z autopoprawką przedstawia się następująco: dochody budżetu 

planowane są na łączną kwotę 230 195 607,93 zł w podziale na dochody bieżące i majątkowe. 

Dochody bieżące stanowią kwotę 174 692 475,49 zł i zostały szczegółowo przedstawione w 

załączniku nr 1 do przedmiotowego projektu uchwały. Dochody majątkowe stanowią kwotę 

55 503 132,44 zł. Wydatki budżetu planowane są na kwotę łączną 239 704 680,17 zł, również w 

podziale na wydatki bieżące i wydatki majątkowe. Wydatki bieżące stanowią kwotę 174 692 475,49 

zł. Wydatki majątkowe w wysokości 65 012 204,68 zł i zostały szczegółowo przedstawione w 

załączniku nr 7 jako limit wydatków na zadania inwestycyjne realizowane w 2024 roku. I tak 

odpowiednio: w dziale transport i łączność łączna kwota wydatków majątkowych - 22 099 817,42 zł, 

w działalności usługowej zadania z zakresu geodezji i kartografii - 515 000, w administracji publicznej 

łączna wartość zadań inwestycyjnych - 1 036 898,48 zł, bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa - łączna kwota 1 250 000 z przeznaczeniem dla Komendy Państwowej Straży 

Pożarnej oraz Policji, dalej oświata i wychowanie - 450 000, ochrona zdrowia - 25 704 238,78 zł, 

pomoc społeczna – 1 200 000. Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej, w tym powiatowe 

urzędy, Powiatowy Urząd Pracy - 50 000, w dziale Rodzina - 72 000, w Gospodarce Komunalnej i 

Ochronie Środowiska - 10 106 555 zł, Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego - 2 434 250 zł. Jeżeli 

chodzi o rezerwę, tworzy się po pierwsze ogólna w wysokości 240 058,78 zł oraz celowe w łącznej 

wysokości 1 161 345 zł z przeznaczeniem, po pierwsze na wydatki z zakresu oświaty - 600 000, z 

zakresu zarządzania kryzysowego - 270 000, na działalność oświatową realizowaną w ramach 

Programu Współpracy Powiatu Kutnowskiego na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami pożytku publicznego - 35 000, na wspieranie przedsięwzięć o charakterze (nieczytelny 

zapis) - 50 400 zł, na działalność kulturalną realizowaną w ramach Programu Współpracy Powiatu 

Kutnowskiego na 2024 rok z organizacjami pozarządowymi i podmiotami pożytku publicznego - 57 

000, na działalność sportową - 55 500 i na wydatki majątkowe - 93 445 zł. Jeżeli chodzi o wynik 

budżetu jest on deficytem i stanowi kwotę 9 509 072 zł, który zostanie pokryty po pierwsze z wolnych 

środków w kwocie 850 000, nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 6 919 072,24 zł i zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 1 740 000 zł. Są pozostałe załączniki związane z 

funduszem Polski Ład, przychody i wydatki nimi finansowane w zakresie prawa ochrony środowiska, 

prawa geodezyjnego. Następnie zestawienie planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu 

powiatu w 2024 roku. Plan dochodów i wydatków dla wyodrębnionych rachunków dochodów 

oświatowych jednostek budżetowych w łącznej kwocie 623 800 zł. Upoważnienia dla zarządu - po 

pierwsze na zaciąganie kredytów i pożyczek w wysokości 900 000 na sfinansowanie przejściowego 

deficytu budżetu. Po drugie, dokonywania zmian wydatków bieżących w granicach działów, w tym 

polegających na przesunięciach między rozdziałami w zakresie uposażenia i wynagrodzenia ze 

stosunku pracy. Po trzecie, dokonywania zmian w zakresie wydatków majątkowych w działach 

między zadaniami w ramach planu nakładów majątkowych bez zmiany zakresu rzeczowego danego 

zadania inwestycyjnego do wysokości umożliwiającej realizację zadania z wyłączeniem zadań 

majątkowych zawartych w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Kutnowskiego. Po czwarte, 

dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków, wydatków związanych ze zmianą kwot lub 

uzyskaniem płatności przekazywanych z budżetu środków europejskich, zmianami w realizacji 

przedsięwzięć finansowanych z udziałem środków europejskich albo środków, o których mowa w art. 

5 ust. 1 pkt. 3 ustawy o finansach publicznych, przekazania kierownikom jednostek budżetowych 

uprawnień do dokonywania przeniesień w planie wydatków bieżących jednostek w ramach rozdziału 

budżetowego, lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych  
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bankach, niż bank prowadzący obsługę budżetu powiatu. I ostatnie upoważnienia wynikające z 

ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy: dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków, w tym 

dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej i dokonywania zmian w 

planie wydatków związanych z wprowadzeniem nowych inwestycji lub zakupów inwestycyjnych, o ile 

zmiana ta nie pogorszy wyniku budżetu. Tak przedstawia się, proszę Państwa, projekt uchwały wraz z 

autopoprawką w sprawie uchwalenia budżetu powiatu kutnowskiego na 2024 rok. Dziękuję. 

Punkt 2b 

00:43:01 – 00:43:19 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Pani Skarbnik. Przechodzimy do realizacji punktu 2b. Jest to odczytanie opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej. Proszę Panią Skarbnik Jolantę Skowrońską o 

odczytanie wszystkich opinii. 

00:43:20 – 00:50:10 

(Skarbnik odczytuje opinie RIO oraz opinię Związku Zawodowego Pracowników Drogownictwa RP, 

które stanowią załącznik do protokołu.) 

00:50:11 – 00:50:56 

Jolanta Skowrońska: 

W dniu 9 listopada zostało również wystosowane pismo do Przewodniczącego Rady OPZZ 

Województwa Łódzkiego z przesłanym projektem budżetu powiatu kutnowskiego na 2024 rok. Do 

dnia dzisiejszego nie wpłynął… nie wpłynęła opinia, ani żadne pismo w tej sprawie. Podobnie pismo 

adresowane do Międzyregionalnej Sekcji Oświaty i Wychowania Ziemi Łódzkiej, również przesłane 9 

listopada, bez odpowiedzi. Myślę, że opinie w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej przy 

uchwale Wieloletniej Prognozy Finansowej będę odczytywała. Tak, Panie Przewodniczący? Dziękuję. 

Punkt 2c 

00:50:57 – 00:51:39 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do realizacji punktu 2c. Jest to odczytanie opinii komisji stałych Rady 

Powiatu, a w szczególności ostatecznej opinii komisji właściwej do spraw budżetu o projekcie 

uchwały budżetowej. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła 3 głosami za, Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia - 2 głosy za i 2 

głosy wstrzymujące, Komisja Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego - 2 głosy za i 1 głos 

wstrzymujący, Komisja Rolnictwa i Aktywizacji Rynku Pracy - 2 głosy za, 1 głos wstrzymujący. 

Punkt 2d 

00:51:41 – 00:51:54 

Marek Ciąpała: 
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Przechodzimy do realizacji punktu 2d. Jest to przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do 

wniosków zawartych w opiniach komisji stałych. Wniosków z komisji do projektu uchwały nie było. 

Punkt 2e 

00:51:55 – 00:52:11 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2e. Jest to przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu 

Powiatu do projektu uchwały budżetowej. Autopoprawki zostały przedstawione przy omawianiu 

przez Panią Skarbnik projektu uchwały. 

Punkt 2f 

00:52:12 – 00:52:23 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2f. Jest to dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. Pan Radny 

Zbigniew Filipiak, proszę bardzo. 

00:52:24 – 00:52:41 

Zbigniew Filipiak: 

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Mam pytanie do załącznika inwestycyjnego. 

Mamy tutaj zakup łodzi z silnikiem na potrzeby ochrony zagospodarowania wód w powiecie. Czy 

rzeczywiście mamy takie potrzeby, bo przecież… Bardzo proszę. 

00:52:45 – 00:53:46 

Daniel Kowalik: 

A więc, Szanowni Państwo, Zarząd Powiatu Kutnowskiego też takie wątpliwości miał. Długo 

rozmawialiśmy ze strażą na terenie powiatu kutnowskiego. Zaprosiliśmy również Pana Komendanta i 

w czasie spotkania z Zarządem Pan Komendant przekonał nas do konieczności zakupu tej łodzi. Straż 

uczestniczyła w tym roku w czasie przyduchy na rzekach na terenie powiatu kutnowskiego w akcjach 

czyszczenia rzek i tutaj właśnie Pan Komendant wskazywał, że ci ochotnicy używali tego prywatnego 

sprzętu. Myślę, że dosyć mocno uzasadnili konieczność tego zakupu. A z drugiej strony też to nie jest 

jakiś kosmiczny koszt, abyśmy nie przychylili się do tej prośby, więc takie jest uzasadnienie. Straż, 

przynajmniej w tym roku, wielokrotnie uczestniczyła w akcjach oczyszczania rzek na terenie powiatu 

kutnowskiego. 

00:53:46 – 00:54:41 

Zbigniew Filipiak: 

Dziękuję bardzo. Znaczy ja też nie mam w tym momencie zastrzeżeń, tylko że wpisane było w dziale 

administracji. Stąd pytanie, no dlaczego, po co nam łódź w administracji, tak. Jeżeli jestem przy głosie 

to jeszcze chciałem się zapytać o jedno… o drogi. Mamy tutaj w załączniku inwestycyjnym 

wymienione drogi, które będą modernizowane. W tym jest modernizacja dróg powiatowych,  
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nieokreślonych dróg za kwotę 1 924 000. Czy w tej kwocie jest również przewidziane środki na 

modernizację ulicy Lipowej? Jeszcze jedna taka prośba, ponieważ no nie tylko my czytamy te projekty 

budżetu, ale czytają również mieszkańcy, więc dobrze by było w części opisowej, jak Państwa… jak 

Państwa (nieczytelny zapis) budżet, aby oprócz numerów wpisać, jakie to są drogi i jakie odcinki. 

Jeżeli Państwo byście mogli, bo… bo no mieszkańcy też nas oglądają, żeby to przybliżyć. Dziękuję 

bardzo. 

00:54:42 – 00:54:45 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Starosta Kutnowski Daniel Kowalik, proszę. 

00:54:46 – 00:55:51 

Daniel Kowalik: 

Jeśli chodzi o ulicę Lipową, to tak jak rozmawialiśmy dwie sesje wstecz, tak. Tutaj Klubowi Radnych 

Prawa i Sprawiedliwości również zależy, żeby tą drogę zrobić. Pamiętacie Państwo sytuację sprzed 

dwóch sesji. W tym momencie to ujęte w budżecie nie jest, ale myślę, że kiedy wyłonią się wolne 

środki, będziemy to chcieli zrobić czy ze środkami zewnętrznymi, czy również w 100% jako środki 

Powiatu Kutnowskiego. Ja mówiłem już dwie sesje temu, no to jest ostatnia w sumie droga 

powiatowa na terenie miasta Kutno i wypadałoby ją zrobić po prostu, należy się, żeby zrobiło, 

zwłaszcza, że ulica Żniwna w przyszłym… w połowie przyszłego roku również będzie robiona przez 

miasto Kutno. W planach jest też ulica Oporowska, aby tam chodnik był przy tych… przy tych nowych 

blokach przez miasto Kutno wybudowany, więc to by pięknie się związało, jeśli chodzi o dostępność 

również naszych… naszych jednostek, takich jak Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza „Różany 

Zakątek” oraz DPS przy ulicy Oporowskiej. 

00:55:51 – 00:55:59 

Zbigniew Filipiak: 

Czyli te 208 000 na przebudowę… przebudowę chodników to jest ulica Oporowska, tak? Ten zakręt, 

jeszcze raz. 

00:55:59 – 00:56:00 

Daniel Kowalik: 

Zgadza się. 

00:56:00 – 00:56:01 

Zbigniew Filipiak: 

Dziękuję. 

00:56:02 – 00:56:02 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję… 
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00:56:03 – 00:56:06 

Zbigniew Filipiak: 

Prosiłbym jeszcze o (nieczytelny zapis) tych odcinków dróg. Mówię tak dla mieszkańców. 

00:56:07 – 00:56:57 

Daniel Kowalik: 

Dobrze, więc będziemy doko… dokończali inwestycje dwuletnie, czyli Oporów – Drzewoszki – 

Dobrzelin, to jest 2110 droga. Może tak, Nowe Zalesie – Głogowa to będzie 2172E, Żychlin – 

Kaczkowizna 2123E, od Kutna do Krzyżanowa - 2161E. To wszystko chyba tak. Jeszcze jest kilka dróg o 

kilku numerach. W tym momencie już nie pamiętam, jak je przypisać, ale mowa tutaj o drodze Kąty – 

Łanięta, Łanięta – Strzelce i Strzelce – Oporów. 

00:57:00 – 00:58:55 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska Państwa Radnych, prosząc o oddanie 

głosu „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się od głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: … 

Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Wstrzymuję się 

Artur Gierula: Przeciw 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem przeciw 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: Wstrzymuję się 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: … 
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Jacek Sikora: Wstrzymuję się 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: … 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 13 głosach za, 2 
głosach przeciwnych i 3 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 363/69/2023 w sprawie 
uchwalenia budżetu powiatu kutnowskiego na 2024 rok. 

Punkt 3 

00:58:55 – 00:59:14 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. Jest to podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2024-2040. Projekt uchwały otrzymali Państwo 

wraz z materiałami na sesję. Otrzymali również Państwo... 

00:59:14 – 00:59:17 

Jacek Sikora: 

Panie Przewodniczący, mógłby Pan przeczytać jeszcze raz wyniki głosowania? 

00:59:18 – 01:00:11 

Marek Ciąpała: 

Proszę, 13 głosów za, 2 głosy przeciwne i 3 wstrzymujące. Projekt uchwały był omawiany na 

komisjach. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła 3 głosami za, Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia - 2 głosy za i 2 

głosy wstrzymujące się, Komisja Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego – 2 głosy za, 1 głos 

wstrzymujący, Komisja Rolnictwa i Aktywizacji Rynku Pracy - 3 głosy za i 1 głos wstrzymujący. Proszę 

Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały i ewentualnych autopoprawek i opinię RIO oczywiście. 

01:00:12 – 01:09:01 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado może zacznę od odczytania opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i przejdę do omówienia projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

(Skarbnik odczytuje opinię RIO, która stanowi załącznik do protokołu.) 

I tak odpowiednio: projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2040 jest ściśle związany z uchwalonym już… z uchwaloną już… z uchwalonym już budżetem na 

2024 rok i dostosowaniem wartości po stronie dochodów, wydatków, wyników budżetu, przychodów 

oraz rozchodów. Dochody planowane są na kwotę 230 195 607,93 zł. Wydatki planowane są na 

kwotę 239 704 680,17 zł. Wynik budżetu jest deficytem i stanowi kwotę 9 509 072,24 zł. Przychody  
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budżetu stanowią łączną kwotę 10 490 000 zł i pochodzą po pierwsze, z kredytów i pożyczek w 

kwocie 1 740 000, nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w kwocie 7 900 000 i wolnych środków w 

kwocie 850 000. Rozchody planowane są na kwotę 980 927,76 zł. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, przedstawione są w załączniku nr 2 łączne nakłady finansowe. 

Zarówno bieżące jak i majątkowe stanowią kwotę 67 820 163,97 zł. Z czego limit roku 2024 to kwota 

43 782 765,10 zł. W tym wydatki bieżące, limit to 1 610 796,90 zł, a wydatki majątkowe - łączna 

kwota limitu 2024 roku stanowi kwotę 42 171 968,20 zł. Dziękuję. 

01:09:03 – 01:09:09 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Pan Radny Artur Gierula, proszę 

bardzo. 

01:09:11 – 01:09:43 

Artur Gierula: 

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, dziękuję bardzo. Chciałem dopytać, bo w projekcie, który 

dostałem na tablet na stronie 17 z 24 w liczbie porządkowej 1,3, tam kropki oczywiście są, 1,3,2,7, 

przy pozycji modernizacja dróg powiatowych, mamy… ja przynajmniej mam u siebie wpis 

„kutnowski”. Czy to tak powinno być? Tylko „kutnowski” mam wpisany. Strona 17, liczba porządkowa 

1, 3, 2, 7, jest modernizacja dróg powiatowych i tam jest, kto jest odpowiedzialny za realizację 

zadania, jest tylko „kutnowski” (nieczytelny zapis). 

01:09:45 – 01:09:47 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

01:09:48 – 01:10:29 

Jolanta Skowrońska: 

Proszę Państwa, od 2023 roku zmieniła się wersja programu Bestia, gdzie wcześniej były jednostki, w 

tym Starostwo jako urząd i było Starostwo Powiatowe, teraz jest do celów statystycznych, 

rozliczeniowych tylko kutnowski, ponieważ jest to wydruk z tego programu, nie ma innej możliwości 

ingerencji, żeby można było to poprawić. Więc w niektórych będzie Starostwo Powiatowe, w 

niektórych będzie już tylko kutnowski. 

01:10:29 – 01:10:32 

Artur Gierula: 

Jest tam wpis „kutnowski” sam, dlatego mnie to zdziwiło. 

01:10:32 – 01:10:33 

Jolanta Skowrońska: 

Tak, tak, tak. 
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01:10:33 – 01:10:35 

Artur Gierula: 

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy mogę kontynuować Panie Przewodniczący? 

01:10:35 – 01:10:36 

Marek Ciąpała: 

Proszę bardzo. 

01:10:36 – 01:11:12 

Artur Gierula: 

Dziękuję. W ramach takiej dygresji chciałem zacytować również, ze strony 22, wpis, który też jest dla 

mnie bardzo ciekawy, interesujący, niepokojący: „znaczne kwoty zadłużenia wpływają na konieczność 

ciągłej analizy pod kątem…”, no i tutaj jest powiedzmy przerwa, „…ustawy o finansach publicznych”. 

Podkreślam znaczne kwoty zadłużenia. Jeśli dobrze pamiętam dług powiatu na 31 grudnia 2024 to 

jest nieco ponad 26 000 000, tak? Dobrze przeczytałem Pani Skarbnik? 

01:11:14 – 01:11:16 

Jolanta Skowrońska: 

Powiatu już… 

01:11:16 – 01:11:19 

Artur Gierula: 

Za 31 grudnia 2024. 

01:11:19 – 01:11:26 

Jolanta Skowrońska: 

Z autopoprawką - 26 165 858,21 zł. 

01:11:27 – 01:11:46 

Artur Gierula: 

Tak jest, bardzo dziękuję i w związku z tym tutaj będę chciał zacytować kolegę Radnego 

Jankowskiego, dzisiaj żeśmy o tym też rozmawiali, że tak naprawdę to Zarząd powinien robić 

konsultacje w tym zakresie w przedszkolach. Bo to oni będą wtedy to spłacać. I proszę wziąć to 

również pod uwagę... 

01:11:47 – 01:11:49 

Marek Ciąpała: 

Mógłby Pan powtórzyć, Panie Radny, bo… 
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01:11:50 – 01:11:54 

Artur Gierula: 

Że będą… że Zarząd będzie robić konsultacje w przedszkolach, bo to oni będą spłacać te... 

01:11:54 – 01:11:55 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. 

01:11:55 – 01:12:05 

Artur Gierula: 

I to są takie dygresje, które nasuwają się, jeśli chodzi o dokumenty przedstawione i dotyczące 

budżetu i WPF. Bardzo dziękuję. 

01:12:06 – 01:12:09 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Starosta Kutnowski Daniel Kowalik, proszę bardzo. 

01:12:10 – 01:12:51 

Daniel Kowalik: 

Ja tylko na obronę pragnę powiedzieć, że zadłużenie jakie ma Powiat Kutnowski jest bardzo niskim 

zadłużeniem, jeśli patrzymy na ościenne samorządy. A druga kwestia to jest taka, że zadłużenie rzędu 

24 000 000, przy samym budżecie na inwestycje w tym roku sięgającego 60-65 000 000 zł, też 

stanowi o tym, że nie jest to wcale jakaś duża kwota zadłużenia. To na ile lat to zadłużenie jest 

rozłożone wynika czysto z kwestii ekonomicznych, a nie z tego, że Powiat Kutnowski jest w złej 

sytuacji finansowej. 

01:12:52 – 01:12:57 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Staroście. Będzie kontynuował dalej zapytania Pan Radny Artur Gierula, proszę. 

01:12:58 – 01:13:19 

Artur Gierula: 

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Panie Starosto, oczywiście wszystko zależy 

od punktu odniesienia. Jak odniesiemy do budżetu województwa, to w ogóle to jest nieistotne, a jeśli 

chodzi o budżet państwa, to już naprawdę nie ma o czym rozmawiać. Natomiast funkcjonujemy w 

tym powiecie, przy tych dochodach, a wie Pan jaki jest w WPF-ie planowany budżet na 2025? 

01:13:23 – 01:13:24 

Daniel Kowalik: 
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180 000 000. 

01:13:25 – 01:13:26 

Artur Gierula: 

181, a teraz? 

01:13:29 – 01:13:30 

Daniel Kowalik: 

224. 

01:13:31 – 01:13:36 

Artur Gierula: 

No 230. No i tu pozostawię już, bardzo dziękuję, bez komentarza. Dziękuję bardzo. 

01:13:37 – 01:13:39 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję. Pan Starosta, proszę. 

01:13:40 – 01:13:57 

Daniel Kowalik: 

Znaczy, no dalej się nie zgodzę, bo jeśli mówi Pan o liczbach, czyli o kwotach konkretnych zadłużenia, 

to ja o tym nie mówiłem. Mi chodzi o procentowy udział zadłużenia w ogóle budżetu. W naszym 

przypadku jest to niecałe 10%. 

01:13:59 – 01:14:01 

Marek Ciąpała: 

Pan Radny Artur Gierula, proszę. 

01:14:02 – 01:14:50 

Artur Gierula: 

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Panie Starosto, kwoty są dosyć istotne. 

Procenty to zaraz przychodzi mi na myśl kabaret „Neonówka” - 40% i 40% to 80%. W związku z tym 

wydaje mi się, że te kwoty są dosyć istotne i trzeba je brać pod uwagę, a możliwości posiadania 

wolnych środków, które będą służyć do spłaty, to co Pani Skarbnik zaznaczyła, zobowiązań powiatu w 

kolejnych latach, wyglądają niepokojąco. I ten fragment jeszcze raz zacytuję „znaczne kwoty 

zadłużenia wpływają na konieczność ciągłej analizy pod kątem ustawy o finansach publicznych”. Po 

prostu jako radny wyrażam niepokój, co do przyszłości oraz chciałbym zobligować do rzeczywiście tej 

ciągłej analizy pod kątem ustawy o finansach publicznych. Bardzo dziękuję. 

01:14:50 – 01:14:51 
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Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo, Pan Starosta. 

01:14:52 – 01:15:38 

Daniel Kowalik: 

Szanowni Państwo, no bierzmy pod uwagę, że budżet jest analizowany, można powiedzieć, na 

bieżąco. Przy każdym Zarządzie Powiatu Kutnowskiego takie zmiany w budżecie się pojawiają. Na 

każdej sesji Rady Powiatu takie sesje… takie zmiany się pojawiają. Ale ja dalej będę wracał do 

swojego argumentu, tak. W tym roku budżet, inwestycje same w budżecie stanowią 27% ogółu 

budżetu, więc zadłużenie naprawdę jest znacznie poniżej kwot inwestycji, więc pod tym względem 

myślę, że budżet Powiatu Kutnowskiego właśnie porównując do ościennych samorządów, czy do 

innych jednostek samorządów teryto… samorządu terytorialnego jest naprawdę bardzo dobrym 

(nieczytelny zapis). 

01:15:39 – 01:15:42 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Artur Gierula. 

01:15:44 – 01:15:53 

Artur Gierula: 

Tak, bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Natomiast Pan Starosta pomija tu dosyć 

istotny fakt, że są to w dużej mierze środki zewnętrzne. Bardzo dziękuję. 

01:15:54 – 01:15:55 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. 

01:15:57 – 01:16:20 

Daniel Kowalik: 

Ale rzeczywiście są zewnętrzne, ale nie wiem co to ma do rzeczy, bo każdy powiat, każdy samorząd 

czy nawet Sejmik Województwa, jak Pan doskonale wie, również korzysta w dużej… w dużym stopniu 

ze środków zewnętrznych, więc to nie jest żadne novum. My nie jesteśmy żadnym wyjątkowym 

samorządem, że te środki również w budżecie się znajdują. Nie rozumiem argumentów w ogóle. 

01:16:23 – 01:16:26 

Marek Ciąpała: 

Pani Radna Edyta Ledzion, proszę bardzo. 

01:16:28 – 01:17:29 

Edyta Ledzion: 
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Ja w kwestii tutaj… Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, w kwestii tutaj tych wydatków bieżących i 

trzymania tej reguły, bo tak jak tutaj Pani Skarbnik przeczytała nam w opinii RIO i też Pan Radny na to 

wskazuje, że trzeba cały czas monitorować. Wiemy, że teraz w tych sprawozdaniach i w tej 

autopoprawce, co mamy na ten 2023 rok, to te wydatki bieżące są dużo, dużo większe zaplanowane 

niż w te plany, które mamy od 2024 roku. I stąd moje pytanie, no jak my będziemy to monitorować? 

Częściowo Pan Starosta też mówi, że na każdym Zarządzie. Ja rozumiem, tylko kwestia jest tej relacji. 

Czy będziemy jakoś to specjalnie monitorować, żeby wypracować tą nadwyżkę operacyjną, o czym 

tutaj, i RIO wskazuje, i mówiła Pani Skarbnik? 

01:17:31 – 01:17:33 

Marek Ciąpała: 

Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

01:17:34 – 01:20:02 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Radna, jeżeli chodzi o kolejne lata, są one przeliczone 

wskaźnikiem danych makroekonomicznych opublikowanych na stronie Ministerstwa. Taka ostatnia 

aktualizacja tych wskaźników pojawiła się w październiku bieżącego roku i jest to przeliczone 

zarówno w dochodach bieżących, jak i w wydatkach bieżących tymi wskaźnikami. Z roku na rok 

wzrastają wskaźniki inflacji przedstawione właśnie w tych danych. Tak jak już Pan Starosta 

powiedział, budżet jest żywym organizmem i ulega on zmianom. Wiele chociażby dotacji pojawia się i 

pojawi się dopiero w nowym roku i zostaną one wprowadzone. Trudno dzisiaj myślę komukolwiek 

planować, czy będą konieczne do zaciągania jakiekolwiek kredyty, pożyczki na finansowanie czy 

współfinansowanie przyszłych inwestycji. Tak jak Regionalna Izba wskazuje, Wieloletnia Prognoza 

Finansowa ma być realistyczna i podlegać ciągłemu monitorowaniu i stąd… stąd takie, a nie inne 

przeliczenia w oparciu o te wskaźniki makroekonomiczne. Natomiast budżet 2024 roku jest 

sporządzony na podstawie otrzymanych, i subwencji, i dotacji. Natomiast nie wszystkie, jak wzorem 

lat ubiegłych, docierają w tzw. starym roku. Docierają dopiero w przyszłym roku, również ich 

zwiększenia, bądź zmniejszenia. Więc no jest to sporządzone na podstawie konkretnych danych i 

wykonania budżetu na koniec trzeciego kwartału. Wiadomo, że od 30 września do chwili obecnej ten 

budżet, sami Państwo doskonale wiecie, zmieniał się już wielokrotnie. Natomiast no tak stanowią 

przepisy, że według wykonania na koniec trzeciego kwartału. Dziękuję. 

01:20:03 – 01:20:08 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Zabierze głos Pan Radny Marek Drabik. Proszę bardzo. 

01:20:16 – 01:21:47 

Marek Drabik: 

Raz, dwa, raz, dwa słychać mnie? Ja chciałbym się odnieść do wypowiedzi, no poniekąd kolegi Artura 

Gieruli. Znany kolega jest z ciętych, jakby ripost. Natomiast ja bym się tutaj posłużył Ewangelią św. 

Mateusza, przypowieści o talentach. Pozwolę sobie to odczytać: „Dlatego odbierzcie mu ten talent, a  
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dajcie temu, który ma dziesięć talentów. Każdemu bowiem, kto ma, będzie dane, także nadmiar mieć 

będzie. Temu zaś, kto nie ma, zabiorą nawet to, co ma”. O co mi chodzi, tak tłumacząc po 

powiatowemu. Jeżeli są środki zewnętrzne, trzeba się posiłkować w niektórych przypadkach także 

kredytem, bo z tych środków by się nie skorzystało. Dlatego może lepiej coś zrobić dla ludzi. Będzie to 

droga, będzie to ocieplenie TBS-u, będzie to ocieplenie szkoły, czy remont szpitala. To posłuży 

ludziom, tak. Nie zadłużać się, w sensie oczywiście do pewnych granic, to też niczemu nie służy, bo w 

tym momencie nie zrobi się nic, albo prawie nic. Jeżeli jest to pod kontrolą Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, pod kontrolą przepisów Ministerstwa Finansów, jeżeli te opinie są pozytywne to 

wydaje mi się, że no mieści się to w granicach rozsądku. To tak do przedszkoli. 

01:21:49 – 01:21:56 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo za głos w dyskusji. Proszę o zabranie głosu przez Radnego Marka Jankowskiego. 

01:21:58 – 01:22:42 

Marek Jankowski: 

Krótka uwaga, Szanowni Państwo, też odnośnie tych… no nie wiem czy Państwo zwróciliście uwagę. 

Spłata kredytów w przyszłym roku - 900 000, spłata kredytów wszystkich w WPF-ie to jest koło 

10 000 000. Tak sobie z grubsza policzyłem. Także bierzmy pod uwagę też, że inwestycja, która jest 

warta 1 000 000 zł wraz z odsetkami i spłacanym kredytem, to już nie będzie ta sama inwestycja 

warta 1 000 000 zł, tak. Ona będzie dużo droższa. Oczywiście gdzieś są te granice. Państwo uważacie, 

że te granice są dalej. My… no każdy może mieć swoje zdanie, tak. Według nas, przynajmniej według 

mnie tak, jest to zbyt duża różnica, jeśli chodzi o te inwestycje na ten rok. Wiadomo, a będziemy to 

spłacać do 2040 roku. 

01:22:44 – 01:22:47 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Starosta Daniel Kowalik, proszę. 

01:22:49 – 01:24:38 

Daniel Kowalik: 

Nie biorą Państwo w ogóle pod uwagę, jaki… jaką część konkretnych inwestycji stanowi… stanowią 

środki zewnętrzne, które zostały na te inwestycje pozyskane, bo chociażby inwestycja na Szpitalu 

Samorządowym w Kutnie, czyli termomodernizacja Kutnowskiego Szpitala Samorządowego to kwota 

25 500 000, gdzie wkład własny Powiatu to jest raptem 500 000 zł. Nie zgodzę się z tym, co 

powiedział mój przedmówca. Oczywiście, że koszta kredytu stanowią dodatkowe koszta tych 

inwestycji rozłożone na lata, ale przy środkach zewnętrznych, przy wielkości tych środków te 

inwestycje nadal są bardziej opłacalne, niż byśmy mieli to zrobić z własnych środków, nawet w dalszej 

przestrzeni czasu. Przypominam sytuację termomodernizacji jeszcze raz, gdzie za pierwszym razem ta 

inwestycja była wyceniana na 9 000 000 zł, później na 13 000 000, na 17, dzisiaj na 25 000 000 zł. 

Czekając kolejne lata zapłacimy jeszcze więcej, a prawdopodobnie już tak znaczących dofinansowań 

nie dostaniemy. Myślę, że to naszym zadaniem przede wszystkim jest, radnych czy Zarządu Powiatu,  
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żeby ważyć w jakiś sposób tak, te koszta, którymi tutaj budżet powiatu niestety będziemy obarczali. 

Ale myślę, że no chyba wszyscy się zgodzimy, że ta… ten stopień zadłużenia do kwot, które 

rzeczywiście są wydawane na inwestycje, nie jest aż tak znaczący, żebyśmy mogli się aż tak w tym 

momencie obawiać rentowności tych inwestycji na przestrzeni lat. 

01:24:41 – 01:24:45 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik Jolanta Skowrońska, proszę. 

01:24:45 – 01:25:48 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, a propos tych kredytów, spłaty, czy konieczności zaciągania 

kredytów, ustawa o samorządzie powiatowym nie daje zbyt wielu możliwości, jeżeli chodzi o 

wypracowanie tzw. dochodów własnych, w przeciwieństwie do samorządów, które działają na 

podstawie ustawy o samorządzie gminnym. Więc realizując zadania inwestycyjne, Powiat siłą rzeczą 

musi posiłkować się zaciąganiem kredytów i pożyczek. Zaciąganie pożyczek i kredytów jest, tylko i 

wyłącznie, na zadania inwestycyjne z wyłączeniem zadań bieżących, i to też nie w pełnej wysokości, 

bo część inwestycji jest pokrywana z wypracowanych nadwyżki budżetowej czy wolnych środków. 

Dziękuję. 

01:25:48 – 01:25:54 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Góreczny. Proszę bardzo. 

01:25:54 – 01:26:54 

Zdzisław Góreczny: 

Ja chciałbym zauważyć, że np. termomodernizacja Kutnowskiego Szpitala to będą mniejsze koszty 

znacznie, jak się mówiło o szanowaniu energii cieplnej. Przed świętami byłem w szpitalu na szóstym 

piętrze, hula wiatr, a grzejniki są rozkręcone i zimno jest. Niektóre inwestycje są konieczne. Tak samo 

termomodernizacja DPS-u. Te pieniądze zostaną w odpowiedni sposób zużytkowane. Im szybciej to 

zrobimy, tym będzie lepiej, a modernizacja Kutnowskiego Szpitala to ciągnie się latami. Ja pamiętam, 

40 lat jak szpital wybudowany i w tych tematach nic nie jest robione. Myślę, że to jest najwyższy czas, 

żeby zrobić. Dziękuję. 

01:26:55 – 01:27:00 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Radny Artur Gierula. 

01:27:01 – 01:28:20 

Artur Gierula: 
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Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, dziękuję. Panie Starosto, otóż nie zgadzamy się. Serce mi się 

kraje z tego powodu, ale to Pana wybór. I w związku z tym nie jestem zdziwiony, że się Pan odwołuje 

do inwestycji. My patrzymy teraz na cały budżet i na całą Wieloletnią Prognozę Finansową. I w 

związku z tym, no podkreślę jeszcze raz, nasz stosunek do tego, co w poprzednim głosowaniu, co 

proponujecie, co w poprzednim głosowaniu było dosyć wyraźnie widoczne. No nasze stanowiska są 

odmienne i proszę nie sugerować nam, jakie jest nasze stanowisko albo jakie powinno być, bo tu nie 

po to się spotykamy. Przynajmniej ja nie sugeruję Panu Staroście, co powinno… jakie powinno być 

jego stanowisko. Natomiast podkreślę jeszcze raz, wyrażamy no głębokie zaniepokojenie tym jak 

wygląda budżet planowany i to nie w perspektywie tylko jednego roku, ale patrzymy już na kolejne 

lata i jednocześnie będąca skutkiem planowania budżetu - Wieloletnia Prognoza Finansowa. I proszę 

to w ten sposób odbierać i nie odnosić się tylko do inwestycji, bo naprawdę budżet i Wieloletnia 

Prognoza Finansowa nie składają się tylko i wyłącznie z inwestycji. I chyba to wszystko. Bardzo 

dziękuję. 

01:28:20 – 01:28:22 

Marek Ciąpała: 

Pan Starosta, proszę bardzo. 

01:28:23 – 01:28:54 

Daniel Kowalik: 

Rzeczywiście, Panie Radny, ma Pan prawo do swojego zdania. Zarząd ma również prawo do swojego 

zdania, ale nie zgodzę się z tym, że nie moim zadaniem jest przekonywać Pana do projektu budżetu, 

który przedstawiam dzisiaj na Radzie. Właśnie to jest jeden z moich obowiązków, aby przekonać jak 

największą ilość radnych, którzy tutaj są na dzisiejszych obradach, aby projekt, który Zarząd Powiatu 

Kutnowskiego proponuje Państwu oraz społeczności powiatu kutnowskiego uzyskał aprobatę i został 

wdrożony do realizacji. Dziękuję. 

01:28:55 – 01:28:58 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Artur Gierula, proszę. 

01:29:00 – 01:29:29 

Artur Gierula: 

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, pocieszę się, że Pan Starosta to powiedział, że mogę mieć 

swoje zdanie. I Panie Starosto, jeżeli Pan nawet w ten sposób mówi, że jest Pan tu po to, żeby 

przekonywać, to nie przekonał mnie Pan. Jest Pan zadowolony? Bo jak mamy tak rozmawiać. Jeszcze 

raz podkreślę, głęboki niepokój wyrażamy w związku z Wieloletnią Prognozą Finansową oraz z 

planami budżetowymi, które są ze sobą powiązane. Bardzo dziękuję. 

01:29:29 – 01:29:34 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Pan Radny Bartosz Serenda. 
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01:29:40 – 01:31:52 

Bartosz Serenda: 

Dziękuję. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, w przerwie była okazja, z której Zarząd Powiatu, 

tudzież Rada Powiatu nie skorzystała, termomodernizacji obiektu Kutnowskiego Szpitala 

Samorządowego. Wówczas Samorząd miał w obowiązku dołożyć około 3 000 000 zł i z tej dobrej 

oferty, i z tej dobrej możliwości nie skorzystał, a te pieniądze, które byłyby wówczas dołożone przez 

Powiat Kutnowski, a mija od tamtego czasu chyba w okolicach 6 czy 7 lat, już dawno byłyby… byłyby 

zwrócone w postaci zwrotu ciepła, o którym Pan Wiceprzewodniczący Góreczny na to zwrócił uwagę. 

Także jeżeli chodzi o termomodernizację, to jest to już kolejne podejście do tej dużej inwestycji i dla 

mnie z niezrozumiałych powodów, a nie będę się opierał na wówczas głoszonych plotkach, jakie to 

były powody, że do tej termomodernizacji nie przystąpiono. Natomiast jest to, jest ten czas, kiedy do 

termomodernizacji możemy przystąpić, należy przystąpić i trzeba skorzystać z tej możliwości, gdzie 

Samorząd dokładał będzie tylko i wyłącznie 500 000 zł. Przypomnę, 5 lat temu należało dołożyć 

3 000 000 zł i to również była dobra oferta, bo wówczas termomodernizacja kosztowała około 

9 000 000 zł. Dzisiaj termomodernizacja będzie kosztowała grubo ponad 20 000 000 zł przy dołożeniu 

przez Samorząd Powiatowy tylko i wyłącznie kwoty 500 000 zł. Dziękuję bardzo. 

01:31:53 – 01:32:02 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Pan Radny Marek Jankowski, proszę bardzo. 

01:32:06 – 01:32:20 

Marek Jankowski: 

Nie będę już zabierał głosu w tej dyskusji, ale idąc tokiem rozumowania Pana Serendy, no to dobrze, 

że wtedy nie wzięliśmy, tych 3 000 000 nie władowaliśmy, bo teraz mamy 500 000, a 25 zostaje bez 

(nieczytelny zapis). Decyzja jak najbardziej trafna była według mnie. 

01:32:22 – 01:32:26 

Marek Ciąpała: 

Proszę bardzo, tutaj ad vocem, Pan Radny Bartosz Serenda. 

01:32:34 – 01:33:07 

Bartosz Serenda: 

Nie będę oceniał sposobu rozumowania Radnego Jankowskiego, aczkolwiek jestem zaskoczony tą 

semantyką. Wyjaśnię tylko, że gdyby doszło do termomodernizacji Kutnowskiego Szpitala te 7, 6, 8 

lat temu Szpital nie ponosiłby ogromnych, podkreślam słowo „ogromnych” i jeszcze raz podkreślę 

słowo „ogromnych”, kosztów utraty ciepła. 

01:33:08 – 01:33:11 

Marek Ciąpała: 
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Dziękuję bardzo. Pan Radny Marek Drabik, proszę. 

01:33:13 – 01:34:43 

Marek Drabik: 

Tak odniosę się jeszcze tutaj do kolegi Marka Jankowskiego słowa o nadmiernym zadłużaniu się. No 

to, co powiedzieć w przypadku głosu, jaki popłynął od Rządu Polskiego do Unii Europejskiej o 

wypłatach po 22 000 do jednego cudzoziemca, którego ewentualnie Państwo by nie chciało. To są 

dopiero kolosalne kwoty. A wracając do budżetu powiatowego, uważam, że sytuacja, i tak oceniając 

nawet całą tą kadencję z perspektywy czasu, że właściwie nigdy jeszcze takiej spokojnej kadencji, 

mimo wielu wyzwań, które w tym czasie były, nie było. Sytuacja została uspokojona. Wiele konfliktów 

zostało zażegnanych. Wszystko jakoś funkcjonuje w miarę normalnie. No nie słyszałem o jakichś 

problemach. Każdy ma roszczenia. Każdy chciałby zarabiać więcej, no takie… taki sens życia. 

Natomiast to wszystko zostało uspokojone. Inwestycji jest tyle, że chyba w żadnej kadencji ich nie 

było. Żadnych uwag jednostek nadrzędnych, co do budżetu nie ma, więc pewnie, że każdy Radny jest 

tu po to, żeby szukać najlepszych rozwiązań. Ja rozumiem głosy i kolegiatura, i Marka, i Zbyszka, i 

wszystkich innych. Też jest to troska o budżet. Natomiast wydaje mi się, że na tą chwilę jest budżet 

optymalny i z pewnością ja za niego z czystym sumieniem będę głosował. Dziękuję. 

01:34:44 – 01:34:48 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pani Radna Edyta Ledzion, proszę. 

01:34:51 – 01:35:10 

Edyta Ledzion: 

Panie Przewo… Panie Przewodniczący, ja tylko tak formalnie, bo teraz na tablecie jak patrzę i 

porównuję, to w tej autopoprawce nie mamy załącznika nr 14. Czy on jest… czy on jest tak jak w 

pierwszej uchwale czy…? 

01:35:14 – 01:35:16 

Marek Ciąpała: 

Pani… Pani skończyła, Pani Edytko? 

01:35:16 – 01:35:29 

Edyta Ledzion: 

No tak, to tylko kwestia tak zapytania, czy to on jest stary, czy on czegoś nie dotyczy, ta 

autopoprawka i mamy sobie brać, no bo wtedy tam są trochę inne kwoty chyba, Pani Skarbnik. 

Chyba, że nie został nam załączony. 

01:35:29 – 01:35:46 

Jolanta Skowrońska: 
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Ale Pani Radna, no nie bardzo mogę się odnieść, co Państwo macie przesłane. Natomiast 

autopoprawka była jedna przyjmowana i dotyczyła ona wprowadzenia zadania inwestycyjnego 

termomodernizacji szpitala oraz odpadów. 

01:35:47 – 01:35:51 

Edyta Ledzion: 

To ja poproszę 5 minut przerwy i sobie przejdę do Pani Skarbnik. Dobra, Panie Przewodniczący? 

01:35:52 – 01:35:53 

Marek Ciąpała: 

Zarządzam 5-minutową przerwę. 

01:47:42 – 01:47:44 

Marek Ciąpała: 

Głos zabierze Pani Skarbnik. 

01:47:46 – 01:48:32 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Odpowiadając na pytanie Pani Radnej Edyty Ledzion, dokładnie 

chodziło o załącznik nr 14 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 rok. 

Następnie po tym projekcie wyszła autopoprawka i do niej już nie ma uzasadnienia, czyli nie ma tego 

załącznika. Tak jak autopoprawki się nie głosuje, tak samo nie wymaga ona uzasadnienia. Stąd nie 

ma… nie ma już załącznika nr 14 - uzasadnienia, bo to uzasadnienie było wymagane i przedstawione 

w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2024 rok. Dziękuję. 

01:48:33 – 01:50:16 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał 

kolejno nazwiska Państwa Radnych. Proszę o oddanie głosu „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź 

„Wstrzymuję się od głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: … 

Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Wstrzymuję się 

Artur Gierula: Przeciw 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem przeciw 
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Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: Wstrzymuję się 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Wstrzymuję się 

Andrzej Szarwas: Za 

Jacek Urbaniak: … 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 14 głosach za, 2 
głosach przeciwnych i 3 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 364/69/2021 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2024-2040. 

Punkt 4a 

01:50:17 – 01:52:19 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 4a. Jest to podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie powiatu na 2023 rok. Projekt uchwały wraz z autopoprawką otrzymali Państwo wraz z 

materiałami na sesję. Omawiany był na komisjach. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła 3 głosami, Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia - 3 głosy za, 1 

głos wstrzymujący, Komisja Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego - 2 głosy za, 1 głos 

wstrzymujący, Komisja Rolnictwa i Aktywizacji Rynku Pracy – 3 głosy za, 1 głos wstrzymujący.  

Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska Państwa Radnych. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: … 

Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Wstrzymuję się 

Artur Gierula: Wstrzymuję się 
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Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Wstrzymuję się 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: Wstrzymuję się 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Wstrzymuję się 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: … 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 14 głosach za, głosów 
przeciwnych nie było i 5 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 365/69/2023 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2023 rok. 

Punkt 4b 

01:52:19 – 01:53:02 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 4b. Jest to podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o 
uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2023-2040. Projekt 
uchwały wraz z autopoprawką otrzymali Państwo z materiałami na sesję. Był omawiany na komisjach.  

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła 3 głosami za, Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia - 3 głosy za, 1 
głos wstrzymujący, Komisja Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego – 2 głosy za, 1 głos 
wstrzymujący, Komisja Rolnictwa i Aktywizacji Rynku Pracy – 3 głosy za, 1 głos wstrzymujący.  
Przechodzimy do głosowania. Proszę bardzo, Pan Radny Marek Drabik. 

01:53:04 – 01:54:05 

Marek Drabik: 

Dziękuję. Ja w tym momencie, bo to jest taki ostatni element budżetu, patrzę na porządek dzisiejszej 

sesji, to chciałbym zwrócić uwagę Państwa na działania Pani Skarbnik. Wydaje mi się, że od  
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momentu, kiedy Pani Skarbnik Jolanta Skowrońska została skarbnikiem powiatu kutnowskiego, 

wszystkie te elementy związane z budżetem, z funkcjonowaniem finansów powiatowych naprawdę 

stanęły na porządnym poziomie. Właściwie poza jakimiś tam drobnymi, technicznymi rzeczami, brak 

litery czy brak numerku, które szybko idzie poprawić. No nie ma takich uwag do tego budżetu i nawet 

Opozycja, której rola jest właśnie wyciąganie takich rzeczy, no przyznać trzeba, że nie ma co 

wyciągać, tak. Czyli, że jest to jakby zrobione wszystko od początku do końca w sposób porządny i 

zawsze miło głosować za takim… za taką uchwałą po pracach przeprowadzonych przez Panią 

Skarbnik. Dziękuję. 

01:54:05 – 01:54:10 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Głos zabierze Pan Radny Artur Gierula. 

01:54:11 – 01:54:26 

Artur Gierula: 

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, po tej laudacji Pana Radnego mogę tylko powiedzieć, że w 

imieniu Opozycji to chyba Pan Radny nie powinien się wypowiadać, tylko w swoim i to chyba starczy. 

Bardzo dziękuję. 

01:54:27 – 01:55:53 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska 

Państwa Radnych. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: … 

Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Wstrzymuję się 

Artur Gierula: Wstrzymuję się 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Wstrzymuję się 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: Wstrzymuję się 

Tomasz Marciniak: Jestem za 
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Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Wstrzymuję się 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: … 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 14 głosach za, głosów 
przeciwnych nie było i 5 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 366/69/2023 w sprawie 
zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2023-
2040. 

Punkt 4c 

01:55:54 – 01:57:44 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 4c. Jest to podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Nowe 
Ostrowie zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową numer 2183E. Projekt uchwały otrzymali 
Państwo z materiałami na sesję. Był omawiany na komisjach. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła 3 głosami, Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia - 4 głosami za, 
Komisja Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego przyjęła 3 głosami za, Komisja Rolnictwa i 
Aktywizacji Rynku Pracy przyjęła również 4 głosami za. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę 
wyczytywał nazwiska Państwa Radnych. Proszę o oddanie głosu. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: … 

Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: Jestem za 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 
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Edyta Ledzion: Jestem za 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: … 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 19 głosach za, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 367/69/2023 w sprawie przekazania 
Gminie Nowe Ostrowy zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 2183E. 

Punkt 4d 

01:57:44 – 01:59:41 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 4d. Jest to podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie na okres 3 lat części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Kutnowskiego 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Projekt uchwały 
otrzymali Państwo z materiałami na sesję. Omawiany był również na komisjach. Wszystkie komisje 
przyjęły jednogłośnie. 

Komisja Budżetu i Finansów - 3 głosy za, Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia - 4 głosami, Komisja 
Edukacji, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego - 3 głosami, Komisja Rolnictwa i Aktywizacji Rynku 
Pracy - 4 głosami. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno Państwa 
Radnych imienia i nazwiska, prosząc o oddanie głosu. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: … 

Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: Jestem za 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 
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Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: Jestem za 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: … 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję bardzo. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 19 głosach za, 
głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 368/69/2023 w 
sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 3 lat części nieruchomości stanowiących 
własność Powiatu Kutnowskiego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy. 

Punkt 5 

01:59:41 – 02:01:48 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 5. Jest to informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu 

kutnowskiego za rok 2022/2023, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów zewnętrznych z 

uwzględnieniem działań podejmowanych przez szkoły nakierowanych na kształcenie uczniów ze 

specjalnymi potrzebami edukacyjnymi oraz nadzoru pedagogicznego stawianego przez kuratora 

oświaty… Dziękuję. Szanowni Państwo, chciałem poinformować, że wkradł się błąd przy 

podejmowaniu uchwały 364/69. Przeczytałem na 2021, a powinno być na 2023, za co przepraszam. 

Proszę Państwa, jeszcze raz odczytam ten punkt 5. Przechodzimy do realizacji punktu 5. Jest to 

informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu kutnowskiego za rok 2022/2023, w tym o 

wynikach sprawdzianu i egzaminów zewnętrznych z uwzględnieniem działań podejmowanych przez 

szkoły nakierowanych na kształcenie uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi oraz nadzoru 

pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty. Informację otrzymali Państwo wraz z 

materiałami na sesję. 

Punkt 6 

02:01:50 – 02:02:09 

Marek Ciąpała: 
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Przechodzimy do realizacji punktu 6. Jest to informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. I 

tutaj proszę o odczytanie Pana Wiceprzewodniczącego Tomasza Marciniaka. 

02:02:11 – 02:14:05 

(Wiceprzewodniczący odczytuje analizę oświadczeń majątkowych, która stanowi załącznik do 

protokołu.) 

Punkt 7 

02:14:21 – 02:14:33 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 7. Jest to informacja Starosty Kutnowskiego o działaniach w 

okresie międzysesyjnym. Informację otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. 

02:14:34 – 02:14:35 

Marek Jankowski: 

Panie Przewodniczący, można w tym punkcie? 

02:14:36 – 02:14:37 

Marek Ciąpała: 

Proszę bardzo, Pan Radny Marek Jankowski. 

02:14:38 – 02:15:06 

Marek Jankowski: 

Dziękuję. Panie Starosto, dwa krótkie pytania. Odnośnie zarzą… posiedzenia Zarządu nr 390, mamy 

tam uchwałę nr 1237 w sprawie dokonania sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Kutnowskiego, o taką krótką informację, kto, co i za ile. Powiem tak niegrzecznie. I jak już jestem przy 

głosie, to kolejna uchwała 1238 w sprawie udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej. Jakie podmioty 

wygrały? Dziękuję. 

02:15:07 – 02:15:08 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo, Pan Starosta. 

02:15:08 – 02:15:12 

Daniel Kowalik: 

Na tą chwilę nie pamiętam. Jakby Pan mógł powtórzyć, o którą uchwałę chodzi. 

02:15:14 – 02:15:16 

Marek Jankowski: 
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Uchwała nr 1237. 

02:15:17 – 02:15:18 

Daniel Kowalik: 

To jest ta pierwsza, tak? 

02:15:18 – 02:15:27 

Marek Jankowski: 

Tak, ta pierwsza i kolejna - 1238. To są z posiedzeń 24 listopada i 28 listopada. 

02:15:28 – 02:15:31 

Daniel Kowalik: 

Potrzebuję 5 minut przerwy tak, bo muszę zajrzeć do uchwał. 

02:15:32 – 02:15:35 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Zarządzam 5-minutową przerwę. 

02:21:19 – 02:21:26 

Marek Ciąpała: 

(nieczytelny zapis) Państwo, wznawiam obrady po przerwie i udzielam głosu Staroście Kutnowskiemu 

Danielowi Kowalikowi. 

02:21:27 – 02:22:12 

Daniel Kowalik: 

A więc tak, bo chciałem się upewnić w sprawie dokonania sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Kutnowskiego, czyli uchwała nr 1237/390/23. To jest ogłoszenie przetargu 

nieograniczonego, ustnego na sprzedaż nieruchomości w Nowej Wsi po starym MOS-ie. A jeśli chodzi 

o ogłoszenie… o wyniki otwartego konkursu ofert na powierzenie zadania publicznego z zakresu 

udzielenia nieodpłatnej pomocy prawnej, tutaj wygrała w tym roku firma European Concept 

Consulting Foundation w obu punktach. Dotychczas ta firma świadczyła usługi w Żychlinie, a w tym 

roku również w Krośniewicach wygrali. 

Punkt 8 

02:22:14 – 02:22:24 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do realizacji punktu 8. Są to interpelacje i zapytania. Wnosimy w 

formie pisemnej. 

Punkt 9 
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02:22:25 – 02:22:53 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 9. Są to sprawy różne. Proszę Państwa, z informacją dotyczącą 

załatwienia skarg, które skierowaliśmy do Starosty, można zapoznać się w Biurze Rady. I kolejne to na 

tabletach… na tabletach znajdują się infor… znajduje się informacja z Ministerstwa Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego do wiadomości. Tak, oczywiście. Proszę bardzo Panie Radny, Pan Zbigniew 

Filipiak. 

02:22:53 – 02:23:39 

Zbigniew Filipiak: 

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Panie Starosto, mam pytanie dotyczące 

rzekomego konfliktu, bo tak przynajmniej to media nagłaśniają, między nami - Powiatem, a Gminą 

Kutno. Chodzi o budynek o… na ulicy Krośniewickiej. Ja oczywiście znam (nieczytelny zapis) 

notarialne. Znam wolę Rady. I przypominacie Państwo, ci, którzy byli wcześniej radnymi, (nieczytelny 

zapis), to ten… ta uchwała była zmieniana, te obciążenia były, że tak powiem, zmienione i ten 

budynek można było sprzedać. Natomiast tutaj no, póki co, takiej uchwały nie było, znaczy projekt 

uchwały wprowadzonej, żebyśmy to zmieniali. Czyli nadal potrzebuję stanowisko, że jest to obiekt 

przeznaczany do służby zdrowia, tak. 

02:23:42 – 02:23:44 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Starosta, proszę. 

02:23:45 – 02:24:12 

Daniel Kowalik: 

A więc tak, tam sytuacja jest dosyć złożona, ale no w sumie cieszę się, że radni zainteresowali się tym 

tematem, bo… bo w sumie temat ważny. W 2006 bodajże Rada Powiatu podjęła pierwszą uchwałę o 

przekazaniu tej nieruchomości na rzecz Gminy wiejskiej Kutno z przeznaczeniem, tak jak Pan Radny 

wskazał, na przychodnią… przepraszam bardzo. 

02:24:13 – 02:24:15 

Marek Ciąpała: 

Proszę Państwa, proszę. 

02:24:16 – 02:28:48 

Daniel Kowalik: 

Z przeznaczeniem na przychodnię, tak. W 2010 roku ówczesna Rada Powiatu wyraziła zgodę na 

zmianę tego… tego przeznaczenia w użytkowania tej nieruchomości w przypadku zapewnienia przez 

Gminę opieki zdrowotnej na terenie gminy, również na inne zadania statutowe gminy. Ta uchwała z 

2010 roku, jeśli by nawet uznawać, że została wyczerpana przez Gminę Kutno, nigdy nie została  
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wprowadzona w życie. Nigdy nie było zmiany aktu notarialnego i umowy notarialnej między 

Powiatem i Gminą Kutno. W zeszłym… w tym roku Gmina Kutno zwróciła się do nas o zgodę na 

zmianę… na zmianę… na zmianę użytkowania tej nieruchomości i Powiat Kutnowski wskazał jaka jest 

procedura. Czyli, że musimy to przekazać Radzie, Rada musi taką decyzję podjąć, a po tym piśmie 

naszym Gmina jakby odwróciła się o 180 stopni i idzie w zaparte, że w sumie nie muszą tego robić. 

Znaczy Gmina, Pani Wójt, bo Radni z tego, co wiem tam akurat są za tym, żeby tam przychodnia była. 

I Pani Wójt utrzymuje, że te przesłanki zostały spełnione i że w sumie nam nic do tego, co się z tą 

nieruchomością dzieje, najogólniej mówiąc. Zarząd oczywiście się z tym nie zgadza. Według mnie jest 

to jakaś taka w sumie i rażąca niewdzięczność, bo Powiat, ówczesna Rada Powiatu z konkretnym 

celem ten majątek przekazały i dzisiaj udawanie, że takiego celu nie było, nie ma, no jest według 

mnie niewdzięcznością. Ale Zarząd Powiatu w tym roku jeszcze podjął szereg kroków, aby rozpocząć 

procedurę odzyskania tej nieruchomości ze względu na niewywiązywanie się przez Gminę Kutno z 

obowiązków, które w akcie notarialnym zostały wskazane. Odbyliśmy również dwie wizyty u 

notariusza w celu przekazania własności, no ale tutaj też ze strony Gminy nie ma odzewu. Gmina 

twierdzi, że opiekę medyczną zapewnia, co też jest nieprawdą z naszego… z naszego punktu 

widzenia, gdyż mamy pismo dużej ilości mieszkańców Gminy Kutno, którzy wskazują, że nie mają 

zapewnionej tej opieki zdrowotnej na terenie gminy Kutno. Gmina Kutno niestety tego argumentu 

kompletnie nie przyjmuje do wiadomości. No i tutaj też warto przy… poruszyć jeszcze następną 

kwestię. No jeśli by nawet brać, traktować argumenty Gminy jako prawdziwe, no to tam jest 

następna rzecz, która myślę, że będzie poruszona w sytuacji, kiedy sprawa trafi do sądu, bo myślę, że 

tak to się skończy. Tam od paru lat istnieje komercyjna działalność, firma ochroniarska, która już na 

pewno zadaniem gminy własnej nie jest. Na co zgody również Gmina nigdy nie otrzymała od nas, tak. 

I tutaj tego tematu w ogóle Gmina nie porusza, tak jakby to się nie działo, a wszyscy wiemy, że tam 

jest ta firma. W tym momencie dzierżawi część nieruchomości od Gminy Kutno. Jestem wezwany, 

wezwany, poproszony na kolejną gminę… na sesję Rady Gminy Kutno w celu przedstawienia tej 

sytuacji również radnym gminnym. No i tutaj myślę, że no trzeba kierować się przede wszystkim wolą 

Rady i wolą i interesem Powiatu Kutnowskiego, bo z jakiej z… czemu my mamy w tym momencie 

przekazaną na konkretny cel nieruchomość pozwalać, żeby tam sobie można robić coś innego, tak. 

Nam też jako Powiatowi przydałaby się ta nieruchomość na inne cele, ale nigdy Powiat Kutnowski, 

również w przeszłości, takich zamachów na tą przychodnię nie robił, więc według mnie to naprawdę 

jest dziwna sytuacja. W tym momencie Pani Wójt, z tego co wiem, usilnie próbuje przenieść tam 

część pracowników z dzisiejszego… z dzisiejszej… z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kutnie. 

02:28:51 – 02:30:35 

Zbigniew Filipiak: 

Dziękuję bardzo za wyjaśnienie. Oczywiście zgadzam się z Panem, Panie Starosto, bo po pierwsze tak, 

obiekt jest nie dość, że atrakcyjnie położony tak, bo jest na terenie miasta. I tu tak no budżet mamy, 

jaki mamy, w związku z tym nawet gdyby się okazało, że jest nam w ogóle do niczego niepotrzebny, 

to zawsze możemy go sprzedać, ale to nie o to nikomu chodzi, żeby pozbywać się takiego obiektu i 

pozbawić mieszkańców gminy Kutno możliwości dostępu do opieki zdrowotnej. Powiem szczerze, 

dziwię się Pani Wójt, bo tak naprawdę no nie ma innego miejsca, gdzie mogłaby te własne zadanie, 

polegające na (nieczytelny zapis) podstawowej opieki zdrowotnej, realizować, tak. Zresztą no takim… 

takim zamysłem było ówczesnej Rady przekazanie tych obiektów po… (nieczytelny zapis) dla gmin, 

żeby… żeby gminy te zadania mogły realizować właśnie w tych obiektach. I tak jak mówię no,  
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zupełnie inna sytuacja była z Ośrodkiem Zdrowia w Siemianowie, bo po pierwsze to podlegało pod 

opiekę konserwatorską, po drugie stan tego budynku, no może nie katastrofalny, ale… ale dalece… 

dalece przystający na to, żeby mogła być tam prowadzona tego typu placówka i tutaj działo nie było 

słuszne. Zresztą o to wnioskował sam Wójt, więc no Rada do tego się też przychyliła. Natomiast tutaj 

no jakiś powstaje dziwny konflikt pomiędzy, póki co, pomiędzy Panią Wójt, a Zarządem. No myślę, że 

to powinno być rozwiązane w sposób normalny, tak. 

02:30:38 – 02:30:40 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Starosta, proszę bardzo. 

02:30:41 – 02:31:31 

Daniel Kowalik: 

Jeszcze tak w gwoli wyjaśnienia. Zarząd Powiatu Kutnowskiego przeprowadził szereg… szereg 

konsultacji przed… przed krokami, które poczyniliśmy, m.in. przeprowadziliśmy analizę, czy w ogóle 

na terenie gminy Kutno istnieje jakakolwiek przychodnia i się okazuje, że w ogóle na terenie gminy 

Kutno nie ma ani jednej przychodni, więc no tłumaczy to Wójt, że Krośniewicka też nie jest terenem 

gminy Kutno, no ale na Boga przecież zamysł ówczesnej Rady był jeden tak, żebyśmy nie likwidowali 

przychodni, które były wcześniej we władaniu Powiatu Kutnowskiego. Tożsame sytuacje mieliśmy w 

gminie Bedlno, gdzie Radny w porozumieniu z Wójtem, gdzie tam też były problemy z utworzeniem 

przychodni. Udało się, w cząstkowy sposób, ale udało się przychodnie uruchomić, a tutaj no... 

02:31:31 – 02:31:32 

Zbigniew Filipiak: 

Morów część. 

02:31:33 – 02:32:25 

Daniek Kowalik: 

Tak, tak, tak i w (nieczytelny zapis), ale tutaj była to, co powiedziała przed chwilą Pani Wicestarosta, 

tam zaznaczyć trzeba, że pewnie są inne przychodnie i tam Samorząd Gminny żadnego oporu nie 

stawiał, a tutaj no taki trochę, no ja bym to nazwał zamachem na majątek publiczny, no bo inaczej to 

nazwać. Zwłaszcza, że zainteresowanie ogromne jest mieszkańców gminy Kutno, aby ta przychodnia 

dalej tam istniała, więc no naprawdę nie rozumiem tej logiki w działaniu Gminy na tą chwilę czy może 

organu wykonawczego gminy, bo z rozmów z Wójtami, z Wójtami, z Radnymi wynika, że Radni też 

raczej woleliby, żeby tam była przychodnia. Zwłaszcza, że budynek został odświeżony, 

zmodernizowany i naprawdę w tym momencie mogłaby tam nowoczesna przychodnia dla 

mieszkańców się znaleźć. 

02:32:26 – 02:32:32 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Staroście. Głos zabierze Pan Radny, Członek Zarządu Marek Kubasiński. Proszę bardzo. 
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02:32:33 – 02:33:04 

Marek Kubasiński: 

Ja może uzupełnię jeszcze, bo gdy wyniknął ten konflikt, ja wystąpiłem do mieszkańców gminy Kutno 

z zapytaniem, czy są zainteresowani, ale żeby na Krośniewickiej była w dalszym ciągu przychodnia i 

odzew jest porażający wręcz. Tam na chwilę obecną jest około 400 podpisów i cały czas ludzie chcą 

się podpisywać i chcą dalej tej przychodni. Te informacje zostały przekazane do Pani Wójt, a była Pani 

Wójt absolutnie nie zainteresowana tą kwestią. Dziękuję bardzo. 

02:33:05 – 02:33:06 

Marek Ciąpała: 

Starosta, proszę. 

02:33:07 – 02:34:38 

Daniel Kowalik: 

To znaczy, żebyśmy mieli jeszcze taką jasność, bo na pewno Pan Radny odnosi się też do tego 

oświadczenia, które ostatnio pojawiło się w internecie. Pani Wójt dzisiaj już tłumaczy, że podjęła 

kroki, aby tą przychodnię uruchomić, ale Pani Wójt próbowała zaporowy… zaporowy czynsz ustawiła 

do tej nieruchomości, tak. Ale tutaj też należy pamiętać, że wolą Powiatu Kutnowskiego nie było, czy 

czerpanie zysków z tego, nie czerpanie tylko konkretnie, żeby była tam przychodnia i dzisiaj Pani Wójt 

trochę próbuje bronić swojej pozycji przez to, że ona poczyniła kroki, że ona oferty zebrała, nikt się 

nie zgłosił za tą kwotę. Ale na litość boską, to nie jest nasz interes, tylko jej interes. To ona jest 

zobligowana w akcie notarialnym do tego, żeby tą przychodnię tam utrzymywać, a nie spychać w tym 

momencie na inne samorządy, które tą nieruchomość na ten cel jej przekazały, do organizacji tam 

przychodni. Jest to zadanie w tym momencie Gminy, żeby to wykonać, a jeśli Gmina nie jest w stanie 

się z tego wywiązać, no to najpoczciwiej i najuczciwiej by się zachowała jeśliby tą nieruchomość 

rzeczywiście zwróciła. Myślę, że tam spokojnie ze współpracą… ze współpracą z Kutnowskim 

Szpitalem Samorządowym by się udało jakiś POZ otworzyć bez… bez kosztowo, chociażby za koszty 

samej eksploatacji budynku i Szpital by na tym skorzystał i skorzystaliby na tym mieszkańcy. 

02:34:39 – 02:34:41 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Zbigniew Filipiak. 

02:34:42 – 02:35:19 

Zbigniew Filipiak: 

Oczywiście zgadzam się z Panem, Panie Starosto, tym bardziej, że (nieczytelny zapis) my to czytamy z 

(nieczytelny zapis). Niby mieszkańcy mają zapewniony dostęp do innych POZ-ów, no ale my wiemy 

dokładnie jaka sytuacja jest w POZ-ach, które są na terenie miasta tak, gdzie to po usługę, pomoc 

medyczną czasami po wypisaniu recepty czeka się 2 czy 3 dni, tak. Natomiast, no wydaje mi się, że też 

nie ma problemów z pozyskaniem podmiotu, który chciałby to prowadzić. Tylko tak jak tutaj 

mówimy, no ta cena musi być, że tak powiem, przystępna dla obydwóch stron. Dziękuję. 



34 
 

Protokół z LXIX sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 27 grudnia 2023 roku 

02:35:19 – 02:35:21 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. I Pan Starosta, proszę. 

02:35:23 – 02:36:08 

Daniel Kowalik: 

Ja jeszcze słowem końca. W sumie zapomniałem, co chciałem powiedzieć, sekundę. To, co wskazał 

Pan Radny Filipiak, ale kwestia samego zapewnienia opieki lekarskiej mieszkańcom gminy, co 

wskazuje dzisiaj Pani Wójt, że zostało wypełnione. Przede wszystkim to Gmina czy Pani Wójt nie są 

organami, które mogą w ogóle taką dokumentację medyczną pozyskać, żeby powiedzieć: 100 % 

moich mieszkańców jest tu i tutaj przypisana do tej i do tej przychodni. No nie jest w stanie tego 

zrobić, więc nawet ta argumentacja, którą Pani Wójt się dzisiaj kieruje jest wyssana z palca, bo ani 

my, ani ona takich kompetencji nie ma. 

02:36:09 – 02:36:12 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Artur Gierula, proszę. 

02:36:13 – 02:36:29 

Artur Gierula: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto, bo wspomniał Pan, że teraz jest to, te 

pomieszczenia przynajmniej w części są dzierżawione przez firmę ochroniarską. Rozumiem, że w 

związku z tym, że działania Pani Wójt naruszają uchwałę Rady Powiatu, to również wystąpimy z 

regresem dotyczącym tych płatności. 

02:36:31 – 02:36:50 

Daniel Kowalik: 

Tutaj akurat nie jestem w stanie przesądzić jak będzie to wyglądało, ale nosimy się, żeby ze styczniem 

wnieść do Sądu Cywilnego pozew o zwrot tej nieruchomości. Nie wiem, co z tego wyniknie. Pierwszy 

raz z taką sytuacją się spotkałem, no ale istnieje… 

02:36:51 – 02:36:54 

Artur Gierula: 

(nieczytelny zapis) 

02:36:54 – 02:37:08 

Daniel Kowalik: 

Istnieje takie coś jak nieumowne użytkowanie nieruchomości. W tym momencie można tak 

powiedzieć, że tak jest. Niezgodnie może nawet nie tyle z uchwałą, ale z aktem notarialnym, który 

wskazuje wyraźnie, bardzo dokładnie na co ta nieruchomość może być wykorzystywana. 
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02:37:08 – 02:37:10 

Artur Gierula: 

Rozumiem, że tym bardziej, jeśli będzie taka możliwość wystąpimy (nieczytelny zapis). 

02:37:10 – 02:37:11 

Daniel Kowalik: 

Zgadza się, tak, tak. 

02:37:13 – 02:37:22 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, nie zachowałem pewnego porządku. Przepraszam Pana Bartosza 

Serendę, który w tym czasie powinien zabrać głos. Proszę bardzo Panie, Pan Bartosz Serenda. 

02:37:23 – 02:42:02 

Bartosz Serenda: 

(nieczytelny zapis) oczywiście. Panie Przewodniczący… Panie Przewodniczący i Szanowni Państwo, 

może wypunktuję, żeby to było (nieczytelny zapis). Punkt pierwszy, no to wielkie podziękowanie za 

gospodarskie podejście dla całego Zarządu, oczywiście dla Starosty, Wicestarosty i dla pozostałych 

Członków Zarządu, że Państwo wiedząc, że będzie to sytuacja konfliktowa, na to się zdecydowaliście i 

tak należy… tak należy działać. I bardzo mi się takie działania podobają. Przypomina mi też to wiele 

innych rzeczy w Szpitalu, których się też podejmujemy. Także bardzo dziękuję za to, to po pierwsze. 

Po drugie, nie wiedziałem, że Pan Starosta będzie wezwany czy zaproszony na sesję Rady Gminy, ale 

jeżeli jest… będzie taka okoliczność, to może Panie Przewodniczący należałoby podjąć uchwałę taką 

intencjonalną o wsparciu w tym zakresie Zarządu Powiatu przez Radnych Rady Powiatu, żeby Pan 

Starosta, idąc na posiedzenie tejże Rady, mógł powiedzieć, że to nie jest tylko i wyłącznie decyzja 

Zarządu, ale całej Rady, wszystkich Radnych z każdego okręgu wyborczego. Jeżeli jest to możliwe z 

punktu widzenia prawnego, to moglibyśmy taką uchwałę 2-3 zdaniową podjąć dzisiaj, a jeżeli nie jest 

to możliwe, to będzie taka konieczność w przyszłym czasie. To jest drugi punkt. Trzeci punkt, 

zwracam uwagę Panu Staroście, żeby nie używać zwrotu, że to jest spór między Gminą, a 

Samorządem Powiatu, bo stroną tego sporu nie jest Gmina, tak jak Pan Starosta zauważył, tylko 

instytucja w postaci wójta, a nie całej gminy. Bo z tego, co ja słyszałem, z tego, co Pan Starosta mówi, 

radni, nie wiem czy w większości, nie wiem czy wszyscy, ale w dużej większości nie podzielają 

stanowiska instytucji w postaci Wójta Gminy Kutno, więc jest to spór między Wójtem Gminy Kutno, a 

Samorządem Powiatu. To jest trzecia rzecz. Czwarta rzecz, też bym nie mówił o konflikcie, bo do 

konfliktu potrzeba dwóch stron. My jako Powiat Kutnowski nie jesteśmy stroną tego konfliktu. My po 

prostu, znaczy no nie ja i nie radni, tylko Zarząd Powiatu działa w interesie, po pierwsze Samorządu, 

po drugie działa w interesie mieszkańców tego Samorządu, bo ten budynek może się przydać do 

wielu innych rzeczy, a nie po to, żeby tam było… miała swoją siedzibę jedna z firm ochroniarskich. 

Więc nie jest to kwestia konfliktu między stronami, tylko jest kwestia tego, że jedna strona działa w 

sposób gospodarski i zgodnie z prawem realizując postanowienia umowy, bo rozumiem, że tu umowa 

była, a druga strona tutaj faktycznie (nieczytelny zapis) w sytuację konfliktową, jednostronną sytuację 

konfliktową. Kolejna rzecz, myślę, że Pan Starosta mógłby o tym wspomnieć, czy podczas tego  



36 
 

Protokół z LXIX sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 27 grudnia 2023 roku 

posiedzenia Rady Gminy, tudzież ewentualnie drogą pisemną. Na jakiej podstawie Wójt Gminy, bo 

rozumiem, że to jest decyzja Wójta, a nie Rady Gminy, podjął… albo Rady Gminy, nie wiem, kto tą 

decyzję podjął, ale ktoś, kto tę decyzję podjął, że tam się ma znajdować niezgodnie z przeznaczeniem 

najem dla jednej z firm, to czy to jest zgodne z przepisami prawa? Czy tak po prostu można robić? I 

czy to nie jest tylko i wyłącznie kwestia kodeksu cywilnego i to o czym mówił Pan Radny Artur 

Gierula, czyli zwrotu należności, które powinny się należeć w tym przypadku Powiatowi 

Kutnowskiemu, ale to też nie jest kwestia działania poza przyznanymi uprawnieniami, a takie 

uprawnienia były przyznane na mocy podpisanej... Trochę mnie wybiło z rytmu. Czy bo takie 

uprawnienia było przyznane na podstawie umowy, tudzież aktu notarialnego. Jeżeli nie było to 

zawarte, to pytanie, czy to nie jest działanie poza wskazanymi uprawnieniami przez instytucję w 

postaci samorządu, gminy lub wójta. No i chyba… aha i mam pytanie jeszcze. Czy tam Państwo się 

orientujecie, czy w Gminie Kutno jest jakaś inna przychodnia? 

02:42:04 – 02:42:05 

Marek Ciąpała: 

Pan Starosta. 

02:42:05 – 02:42:08 

Daniel Kowalik: 

Znaczy, tak jak mówiłem, na terenie gminy Kutno nie ma żadnej przychodni. 

02:42:09 – 02:42:56 

Bartosz Serenda: 

No to wydaje mi się, że rozwiązanie Pana Starosty w postaci zaproponowania, nawet w drodze 

pisemnej, listu otwartego, iż podmioty inne niż Samorząd Gminy Kutno zapewni nam świadczenia 

pomocy zdrowotnej przez współpracę z Powiatem Kutnowskim są jak najbardziej dobrym 

rozwiązaniem, żeby nie było tak, że zły Samorząd Powiatu Kutnowskiego zabiera obiekt, a przecież 

tam miała być przychodnia, bo to jest po prostu nieprawda. Więc żeby wskazać, że my ten obiekt 

daliśmy na przychodnię, w związku z tym, że jest bezumowne korzystanie, nie ma tam przychodni, to 

ten obiekt musimy zabrać, ale oczywiście sami możemy wypełnić rolę Gminy Kutno, jeżeli taka będzie 

potrzeba i będzie to działanie zgodnie z prawem, bo nie wiem, czy nie… czy my tak możemy zrobić. 

02:42:57 – 02:42:57 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję… Dziękuję bardzo. Pan Starosta, proszę. 

02:43:00 – 02:43:17 

Daniel Kowalik: 

Znaczy tam doszło do ogromnego cynizmu ze strony Pani Wójt, bo Pani Wójt wysłała nam ofertę o 

wynajem tego lokalu pod przychodnię, rzucając kwotę 3 000 z hakiem złotych, więc to jest takie 

cyniczne zachowanie, że się w głowie nie mieści. Organowi, który dał tą przychodnię... 
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02:43:17 – 02:43:18 

Zbigniew Filipiak: 

Plus koszty. 

02:43:18 – 02:43:45 

Daniel Kowalik: 

Tak, plus koszty, tak. Więc organ, który podarował tą przychodnię po to, żeby ją prowadzić, to ten 

podmiot, który został obdarowany jeszcze by teraz (nieczytelny zapis) chciał z Powiatu ściągać za to, 

że Powiat wykona nie tylko za nich robotę, to jeszcze będzie płacił im pieniądze ze związku na mowę 

dzierżawną. To jest cynizm taki, że tam nawet naprawdę ciężko jest rozmawiać, jeśli chodzi o drugą 

stronę. 

02:43:47 – 02:43:51 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Pan Radny Marek Drabik. Proszę. 

02:43:51 – 02:43:54 

Bartosz Serenda: 

Panie Przewodniczący, ja dałem pewną propozycję skierowaną do Pana. 

02:43:55 – 02:44:05 

Marek Ciąpała: 

Tak, ja Pani… Pani Mecenas konsultowałem się i tutaj ma zająć stanowisko w najbliższym czasie. 

Myślę, że to na tej sesji (nieczytelny zapis). 

02:44:08 – 02:45:03 

Marek Drabik: 

Dziękuję. Jeszcze ponownie chciałbym przywołać temat przychodni w Pleckiej Dąbrowie w gminie 

Bedlno. Pan Starosta o tym wspomniał i najlepiej obydwaj wiemy, jak to tak naprawdę wszystko 

przebiegało. Były też duże emocje wśród mieszkańców, ale dzięki wsparciu, no powiem tak 

nieskromnie, naszym wspólnie z Samorządem Gminy Bedlno, Panem Wójtem, Panem Sekretarzem, 

okazało się, że no można pewne sprawy załatwić i czynsz, który był też, opiewał na jakąś tam kwotę 

określoną, można było do tego stopnia sprowadzić, że i najemcy, czyli lekarzowi opłaciło się tą 

przychodnię w formie, jak Pan Starosta (nieczytelny zapis), cząstkowej, ale utrzymać. I te osoby, które 

chciały mieć tą opiekę zdrowotną na miejscu, udało się to zrobić. To mógłby być taki przykład dla 

Gminy Kutno poniekąd, jak sprawy należy rozwiązywać zgodnie z prawem i ku dobru mieszkańców, a 

nie tylko realizując jakieś swoje ambicje. Dziękuję. 

02:45:05 – 02:45:10 

Marek Ciąpała: 
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Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu przez radnego Członka Zarządu. 

02:45:12 – 02:46:02 

Marek Kubasiński: 

Ja może dodam, że jeszcze Gmina Kutno to jest jedyną gminą na terenie powiatu kutnowskiego, która 

nie posiada właśnie ośrodka zdrowia na swoim terenie. A do obowiązku wójta czy starosty należy 

zabezpieczyć bezpieczeństwo zdrowotne mieszkańców, a więc tutaj w tym przypadku nie jest 

zabezpieczone bezpieczeństwo zdrowotne i mając obiekt, który jest przekazany przez nas jako Powiat 

na cele służby zdrowia nie jest wykorzystywany, tylko pomysły są zupełnie inne. Wynajem dla kogoś 

tam i przeniesienie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, gdzie mieszkańcy absolutnie nie wyrażają 

zgody na to, bo tam jest problem w ogóle z dojazdem. Tu dla mieszkańców szczególnie, którzy 

mieszkają na terenie strona północna. 

02:46:02 – 02:46:03 

Zbigniew Filipiak: 

Północna i zachodnia. 

02:46:03 – 02:47:08 

Marek Kubasiński: 

Tak, zachodnia i północna i dla nich jest ogromny problem i oni… oni się wyrażają negatywnie na 

temat przeniesienia tam tego Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. No ale tam jest podstawa, że 

właśnie ośrodek zdrowia ma tam być i mieszkańcy chcą tego ośrodka zdrowia. No wypowiedzieli się 

chociaż odpowiadając na moje pismo, czy chcą, czy nie chcą. No tam… tam jest ogrom ludzi 

zainteresowanych. Podpisują się sami, sami przyjeżdżają. Dzwonią do mnie, żeby kontynuować tą 

sprawę, nie odpuszczać, bo chcą ośrodek zdrowia, bo tak jak już było wcześniej tutaj wspomniane,  

ośrodki na terenie miasta Kutna, chociażby Mickiewicza, tam jest znaczna część mieszkańców gminy 

Kutno zarejestrowanych i korzysta z tego ośrodka. Szanowni Państwo, tam o 5 idą ludzie w kolejkę, 

żeby się zarejestrować, a żeby właśnie tam, było wspomniane, otrzymać receptę, to czeka się 

niekiedy tydzień czasu, żeby lekarz receptę wypisał. To są takie historie, a więc potrzeba ośrodków 

zdrowia jest. Tylko po prostu potrzeba działania. Dziękuję bardzo. 

02:47:10 – 02:47:27 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Radnemu. Proszę Państwa, teraz zabierze głos Pani Mecenas. Ustosunkuje się m.in. do 

bardzo ważnego pytania Pana Bartosza Serendy. Proszę bardzo, Pani Mecenas. Przekazuję Pani głos. 

02:47:27 – 02:48:05 

Klaudia Milczarek: 

Bardzo krótko i wstępnie, jeżeli chodzi o kwestię podjęcia takiej uchwały, jak najbardziej rozważymy 

kwestię podjęcia takiej uchwały, czy to będzie uchwała intencyjna, czy też inna forma poparcia 

takiego stanowiska. Niemniej jednak (nieczytelny zapis) uwagę na to, że uchwała Rady już w zakresie 

udostępnienia tej nieruchomości i celu jego udostępnienia jest podjęta, a Zarząd jest zobowiązany do  
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wykonywania realizacji takich uchwał Rady. Z tego względu generalnie stanowisko i poparcie, 

wyrażenie jakby kierunku dalszego działania Zarządu już zostało podjęte w ramach tej uchwały. 

Natomiast rozważymy podjęcie innej, ewentualnego… albo innej uchwały, albo innego stanowiska w 

tym zakresie. Dziękuję. 

02:48:05 – 02:48:08 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Zbigniew Filipiak. 

02:48:09 – 02:48:54 

Zbigniew Filipiak: 

Szanowni Państwo, tak jak powiedziała Pani Mecenas, Rada wyraziła wolę przekazując budynek, więc 

no nie mamy innej możliwości niż w tym momencie, tak jak mówiła Pani Starosta, spotykamy się z 

Gminą w sądzie. Przykre to jest, bo… bo samorządy, że tak powiem, między sobą dochodzą… 

dochodzą do porozumienia przez sąd i to nie tak powinno wyglądać, no ale jeżeli taka konieczność 

jest, to jak najbardziej trzeba to zrobić, tak. Tym bardziej, że cóż z tego, że za podstawową opiekę 

medyczną odpowiada Gmina, ale mieszkańcy gminy Kutno, to też są mieszkańcy naszego powiatu, 

tak. No i, że tak powiem, też mamy obowiązek zabezpieczenia dla nich tej… tej opieki medycznej. 

Dziękuję. 

02:48:55 – 02:48:58 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Pan Radny Bartosz Serenda. 

02:48:59 – 02:51:36 

Bartosz Serenda: 

Ostatni raz w tej sprawie, ponieważ mieszanie tej posłodzonej herbaty już nic nie zmieni. Jak ja będę 

to mówił trzeci raz, to już nic nie zmieni. Natomiast chcę podtrzymać swoje stanowisko, że nie musi 

to być uchwała, ale uważam, że dzisiaj, dzisiaj, tu i teraz powinniśmy (nieczytelny zapis) porządek 

obrad, podjąć stanowisko, jeśli nie uchwałę to stanowisko, w której my wszyscy, wszyscy tu jesteśmy, 

nie tylko Zarząd Powiatu, ale radni Rady Powiatu w Kutnie, wszyscy. Jesteśmy na stanowisku takim, 

że Zarząd działa zgodnie z prawem, działa zgodnie z przepisami, do których został zobowiązany 

uchwałą wcześniejszą Rady, i podtrzymujemy to stanowisko, i oczekujemy dalszego działania, i 

oczekujemy tego, że albo w tym budynku będzie przychodnia, albo ten budynek będzie zabrany, a 

przychodnia i tak będzie. Więcej w tej sprawie nie będę zabierał głosu. Po prostu nie zgadzam się z 

kolegą Radnym Filipiakiem, który zdeprecjonował moją propozycję. Podtrzymuję ją. Uważam, że 

stanowisko... uważam, że stanowisko nic nie zmieni, ale wyrazi opinię całej Rady, a Staroście da 

dodatkowe narzędzie, którym… w którym będzie uzbrojony i przyjdzie, że oprócz uchwały Rady 

Powiatu sprzed tysiąca lat ma jeszcze stanowisko sprzed 4 dni wszystkich radnych Rady Powiatu. I 

Panie Przewodniczący, słusznie tutaj kolega ze starszym doświadczeniem mówi i radzi, by w tej 

sprawie złożyć wniosek, co też czynię i w tej sprawie już nie będę się wypowiadał. Nawet jeżeli będę 

musiał się i czuł potrzebę wypowiadania się ad vocem w kierunku… ad vocem kolegi Filipiaka, to ja już  
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w tej sprawie zabierał głosu nie będę. Więc składam wniosek o to by Rada Rady… Rada Powiatu 

Kutnowskiego, Radni Rady Powiatu Kutnowskiego w dniu dzisiejszym podjęli stanowisko 

dwuzdaniowe w sprawie tej sprawy, o której teraz rozmawiamy i proszę, Panie Przewodniczący, o 

rozważenie wprowadzenia takiego punktu w porządek dzisiejszy, przegłosowanie, jeżeli taka będzie 

zgoda, i albo będzie wola Rady, albo tej woli Rady nie będzie. Więc tak jak powiedziałem, już więcej w 

tej sprawie głosu zabierał nie będę i nie będę pytał na ad vocem, ad vocem. Dziękuję. 

02:51:37 – 02:51:53 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Jeszcze będą dwa głosy w dyskusji, po czym zarządzę… po czym zarządzę przerwę, 

żeby po prostu tą sprawę dogłębnie przeanalizować. Oddaję głos teraz Panu Zbigniewowi Filipiakowi. 

02:51:53 – 02:52:37 

Zbigniew Filipiak: 

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Pani Mecenas przed chwilą powiedziała, 

Zarząd posiada wszelkie, że tak powiem, mocowania prawne do tego, aby dochodzić, że tak powiem, 

naszych spraw, tak. I tutaj nie potrzeba zupełnie stanowiska, bo to nieznacznie może być: no dobrze, 

no to teraz idziemy, bierzemy kije i idziemy to siłą odebrać, tak. No nie tak, proszę Państwa. No nie 

ma innego wyjścia. Póki co jesteśmy krajem demokratycznym i to sądy będą rozstrzygać, skoro… 

skoro, że tak powiem, nie można polubownie. Być może niekoniecznie to będzie w sądzie w procesie, 

ale… ale w jakiejś sprawie pojednawczej to… to będzie zakończone i taką mam nadzieję. Dziękuję 

bardzo. 

02:52:38 – 02:52:47 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Teraz głos zabierze Pan Wiceprzewodniczący Tomasz Marciniak, a następnie Pan 

Radny Artur Gierula. Proszę bardzo Panie Tomaszu. Udzielam Panu głos. 

02:52:47 – 02:53:34 

Tomasz Marciniak: 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja tylko tak króciutko chciałem powiedzieć, ponieważ tak jak to było 

powiedziane, Rada już podjęła taką uchwałę i cel tam jest jasno określony i uważam, że tak mi się 

wydaje, że podwajanie tego ponownie to chyba nie ma sensu. Pan Starosta jeżeli pójdzie na rozmowę 

to przekaże taką informację, że Rada podjęła, że wszyscy o tym wiedzą, więc chyba powielanie tego 

samego to nie ma już chyba żadnego sensu, żebyśmy jeszcze to, co podjęliśmy, żebyśmy jeszcze 

potwierdzali drugi raz kolejną uchwałą, że uważaliśmy tak i potwierdzamy to, co podjęliśmy. To jest 

takie dla mnie dziwne, ale wszyscy wiemy, o co chodzi. Wszyscy jesteśmy za tym, że… że wiadomo 

jaki jest kierunek, wiadomo jaki jest cel, wiadomo jakie jest przekazanie tego budynku. Jest to w 

uchwale, jest to napisane i chyba to wystarczy. To jest tylko moje takie zdanie i tyle. Dziękuję bardzo. 

02:53:35 – 02:53:40 

Marek Ciąpała: 
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Dziękuję bardzo. Pan Radny Artur Gierula, a następnie Pan Marek Drabik. 

02:53:41 – 02:54:30 

Artur Gierula: 

Panie przewodniczący, Szanowna Rado, no z tego, co zostało przedstawione na Radzie, wydaje się, że 

Zarząd działa tak jak powinien w tym zakresie i realizuje również zapisy aktu notarialnego. Pan 

Starosta wspomniał, że najprawdopodobniej sprawa w związku z rozbieżnościami, co do interpretacji 

skończy się w sądzie. Uchwałę mamy podjętą. Natomiast z drugiej strony, no to ewentualnie, jeżeli 

już taki wniosek mamy i np. zostanie przegłosowany, to bym też prosił wnioskodawcę o za… 

zaproponowanie treści, żebym wiedział, co głosuje, prawda, a nie na zasadzie, że podejmujemy jakieś 

stanowisko, a potem ubierzemy to w słowa, które mogą budzić kontrowersję u kogoś, prawda, a w 

związku z tym poddaję to pod rozwagę i pod wzięcie pod uwagę. Bardzo dziękuję. 

02:54:31 – 02:54:34 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Pan Radny Marek Drabik. Proszę bardzo. 

02:54:35 – 02:55:18 

Marek Drabik: 

Ja popieram wniosek Pana Radnego Bartosza Serendy. Motywuję to w sposób następujący. 

Przekazanie przychodni Gminom pod warunkiem, że będą tam w dalszym ciągu trzymane 

przychodnie było zmieniane po drodze. Były różnego rodzaju działania, aneks m.in., który jakby 

pewne rzeczy nie do… rozmywał doprecyzowanie pierwotne. I na to się też m.in. powołują te Gminy, 

że no to nie jest tak dokładnie wszystko tam wyjaśnione. I tu jest ten problem, i ktoś z takich furtek 

potrafi korzystać, i podjęcie takiego stanowiska mi się wydaje ze wszech miar pożądane, i może 

skutkować pozytywnie w utrzymaniu statusu takiej przychodni w dalszym ciągu. Dziękuję. 

02:55:20 – 02:55:27 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, zarządzam 5 minut przerwy, nawet byśmy... Dobrze, 10 minut 

przerwy. 

03:33:58 – 03:36:35 

Marek Ciąpała: 

Państwo, za chwileczkę przegłosujemy stanowisko Rady Powiatu Kutnowskiego następującej treści: 

„Radni Rady Powiatu Kutnowskiego zobowiązują Zarząd Powiatu Kutnowskiego do kategorycznego 

egzekwowania aktu notarialnego w repetytorium A, nr 5138/2001 uprawniającego Gminę Kutno do 

wykorzystywania nieruchomości wyłącznie w celu świadczenia usług medycznych dla mieszkańców 

gminy Kutno”. Poddaję teraz pod głosowanie stanowisko Rady. 

Marek Ciąpała: Jestem za 
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Marek Drabik: Jestem za 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: Jestem za 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Czy wszystkich z Państwa przeczytałem? Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku 

głosowania przyjęto stanowisko Rady Powiatu Kutnowskiego 13 głosami, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących nie było. Szanowni Państwo, pozwólcie, że w przeddzień Nowego Roku złożę 

Państwu najserdeczniejsze życzenia. Samych pomyślnych dni w nowym 2024 roku, upływających w 

zdrowiu, szczęściu, radości i miłości. Dziękuję bardzo. Prezenty, upominki znajdują się na biurkach. 

Proszę zabrać. Wszystkiego dobrego. 

Punkt 10 

03:36:50 – 03:37:10 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 10. Jest to zakończenie obrad. Wyczerpaliśmy dzisiejszy porządek 

obrad. Dziękuję wszystkim Państwu za udział w sesji. Zamykam obrady LXIX sesji Rady Powiatu 

Kutnowskiego. Dziękuję bardzo. Miłego dnia i do widzenia Państwu. 

Sesja nagrana była na płycie CD opisanej LXIX Sesja Rady Powiatu Kutnowskiego z dnia 27 grudnia 

2023 roku. 

Protokołowała:  

Monika Gawryszczak 
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